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KORTRIJK/KUURNE
Man riskeert 
vier jaar cel 
na aanrijding agente
Pascal L. , een 43-jarige man uit
Kuurne riskeert in het hof van be-
roep een celstraf van vier jaar. Hij
vluchtte een jaar geleden in Kort-
rijk weg van de politie en reed
daarbij een agente omver.
Op 21 oktober merkte een anonie-
me politiepatrouille de Audi A4
van de man op in de Pieter De Co-
nincklaan in Kortrijk. De man
stond geseind. Twee agentes vroe-
gen L. uit te stappen.
Hij stoof weg. Daarbij raakte hij
een van de agentes. «Hij was in pa-
niek», zegt zijn advocaat in be-
roep. «Hij dacht dat het een afre-
kening was binnen het drugsmilieu
en had niet de bedoeling de agente
te raken.» De vrouw hield aan het
ongeval blijvende letsels over.
Het slachtoffer was ook aanwezig
en gaf een emotionele getuigenis
over het voorval. «Sinds die dag
staat mijn leven stil. Alles wat ik
doe of juist niet kan doen, komt
door u», zei ze tegen L. «U hebt me
veroordeeld tot dit leven, er is een
deel van mezelf gestorven.» De
procureur-generaal geloofde niks
van het verhaal van Pascal L. en
vorderde de bevestiging. Uit-
spraak op 28 november. (DJG)

HARELBEKE
Campagne 
om hondenpoep 
aan te pakken
Het stadsbestuur van Harelbeke,
Imog en de Mooimakers pakt uit
met een campagne om honden-
poep aan te pakken. Er komen bor-
den om te sensibiliseren en gratis
hondenpoepzakjes, en gemeente-
personeel zoekt uit waar het pro-
bleem zich voordoet. 
«Nadat het een aantal jaren in de
goede richting evolueerde, stellen
we opnieuw een toename van
hondenpoep in het straatbeeld
vast», zegt Koen Delie van Imog.
«Daarom komen er eind oktober
25 borden op locaties waar veel
hondenliefhebbers wandelen. De
borden roepen op om hondenpoep
met behulp van een zakje in de
vuilbak te gooien. Bovendien
krijgt iedereen die hondenpoep-
zakjes komt halen in het stadhuis
een zakjeshouder die aan de lei-
band van de hond vastgeklikt wor-
den. Er worden verder nog affiches
verspreid.» De milieudienst van
Harelbeke zal na het starten van
de campagne de evolutie meten. 

(JME)

HARELBEKE
Inge Bossuyt is geen
schepen meer
Sp.a Harelbeke heeft beslist wie
naast burgemeester Alain Top in
het schepencollege zal zetelen de
komende 6 jaar. 
De eerste drie jaar wordt het sche-
pen Windels, de laatste drie jaar
Melissa Depraetere, die de tweede
plaats kreeg op de lijst en momen-
teel werkt als parlementair mede-
werker voor Alain Top. Dat bete-
kent dat er geen plaats meer is
voor Inge Bossuyt, die al schepen
is sinds 2008. Bossuyt reageert
zeer ontgoocheld, en ze speelt
zelfs met het idee om met politiek
te stoppen. Hoewel je voelt dat ze
niet blij is met de gang van zaken,
laat ze zich niet verleiden tot ne-
gatieve uitspraken over haar partij
en haar partijgenoten. 
«Tja, het is wat het is zeker? Ik heb
niet veel zin meer om nog verder te
doen en mijn plaats in de gemeen-
teraad op te nemen. Als ik het doe,
is het enkel om mijn kiezers niet te-
leur te stellen. Ik zet de deur dus op
een kier.» 

(JME)

KORTRIJK

De heisa in Brugge over het
omdopen van de kerstmarkt
naar het neutralere ‘winter-
markt’ gaat ook in Kortrijk
niet onopgemerkt voorbij.
Een deel van de Kortrijkzanen
roept op sociale media op om
het eindejaarsprogramma
Winter in Kortrijk om te do-
pen tot Kerst in Kortrijk. Ook
Vlaams Belang besteedt er
aandacht aan. «De activitei-

ten rond Kerstmis heten niet
Kerst in Kortrijk, maar Winter
in Kortrijk. En dat terwijl de
eerste activiteiten al in de
herfst beginnen, op 8 decem-
ber. Kortrijk is in hetzelfde
bedje ziek als Brugge», vindt
Vlaams Belang-kopman
Wouter Vermeersch op Face-
book. «Winter in Kortrijk be-
staat al jaren, omdat er ook al
jaren Zomer in Kortrijk is», re-

ageert burgemeester Vincent
Van Quickenborne (Team
Burgemeester). «En Winter in
Kortrijk heeft - goed opletten
nu - een kerstmarkt, een
kerststal, tot vorig jaar een
Huis van de Kerstman en
straks opnieuw een kinder-
kerstfoor. Het is een non-is-
sue.» Winter in Kortrijk blijft
dus gewoon Winter in Kort-
rijk. (LPS)

«Winter of kerst in Kortrijk? Een non-issue»

KORTRIJK
Hulpverleningszone Fluvia 
pakt werkpunten aan
In de hulpverleningszone Fluvia worden bij een brand
in eerste instantie net méér mensen en middelen in-
gezet dan wettelijk opgelegd wordt. Dat zegt de zone-
commandant, die daarmee één van de negatieve op-
merkingen weerlegt uit het verslag van de brand-
weerinspectie. «Bij een brandmelding is de uitruk
voorzien van één autopomp», zegt zonecommandant
Frank Maertens. «Wij zetten echter ook meteen een
tweede en soms zelfs een derde autopomp in.» Door
de brandweerhervorming zijn er - vooral ‘s nachts -
minder brandweerlui beschikbaar die rechtstreeks
vanuit een kazerne kunnen vertrekken. Vrijwilligers
springen dan bij maar die moeten eerst naar hun
brandweerpost vooraleer ze kunnen uitrukken. «Die
extra tijd brengt de hulpverlening niet in het ge-
drang», zegt Maertens. «De brandweerlui die het eerst
arriveren, beginnen ook niet direct met blussen. Er
moet een opstelling van het materiaal gemaakt wor-
den, men moet zich informeren of er nog mensen bin-
nen zijn in het gebouw en de manschappen moeten
zelf ook voldoende beschermd zijn. Voor dat allemaal
is gebeurd, zijn de vrijwilligers ter plaatse.» Een aantal
opmerkingen is terecht, geeft de commandant toe.
«Maar er wordt aan gewerkt. De brandweerhervor-
ming is echter een werk van lange adem. Ze is pas 3,5
jaar aan de gang en in die tijd kan onmogelijk ver-
wacht worden dat alles loopt zoals het hoort.» (VHS)

Wie naar Waregem trekt of er
woont, houdt er vanaf nu best re-
kening mee dat winkelstraten
omgevormd zijn tot fietsstraten.
Ze zijn ingericht op de Markt, in
de Stationsstraat, in de Storme-
straat vanaf de rotonde met de
Vennestraat en in de Holstraat,
vanaf de Zuiderlaan. 

Autoverkeer is er niet verboden,
maar fietsers hebben er altijd
voorrang en mogen er over de
hele breedte van de weg rijden.
Automobilisten mogen er géén
fietsers inhalen. Wie dat wel doet,
riskeert een boete van 58 euro. Er
staan verkeersborden om chauf-
feurs op de fietsstraten te wijzen,
maar er komen nog extra borden
en markeringen, zoals om de 25
meter een fietser op het wegdek.
Er worden ook folders verspreid,
waarin onder meer het verschil
tussen een zone 30 en fietsstraat
verduidelijkt wordt. De politie zal
vooral de eerste maanden regel-
matig controleren of de regels
goed nageleefd worden. Het is
ook de bedoeling om van de ver-

nieuwde en versmalde Noorder-
laan (R35), van het kruispunt met
de Vijfseweg aan het station tot
aan de aansluiting op de Wester-
laan, een fietsstraat te maken. Het
agentschap voor wegen en ver-
keer (AWV) liet ondertussen aan

het stadsbestuur van Waregem
weten dat de fietsstraat in de
Noorderlaan mag ingericht wor-
den. Het project wordt verder
voorbereid en in december ter
goedkeuring aan de gemeente-
raad voorgelegd. (LPS)

WAREGEM

Deze chauffeur begaat een overtreding: hij haalt een fietser in
in een fietsstraat.  Foto Deleu

Inhalen in fietsstraten? 58 euro boete

AL KWART VAN FLATS NAAST REGENBOOGSTADION VERKOCHT

Bouw woontorens start in voorjaar

De woontorens met elk dertien verdiepin-
gen krijgen samen 120 appartementen en
komen tussen de Zuiderlaan, het Regen-
boogstadion en de stadionvijvers. De torens
krijgen met Ascot en Windsor klinkende
namen. «Een subtiele knipoog naar de le-
gendarische Britse paardenraces en naar
Waregem Koerse, want ook Waregem
heeft in de paardensport een rijke geschie-
denis», zeggen Frédéric De Bisscop en Bart
Vanderdonckt van ontwikkelaars ION en
Steenoven. «Ascot en Windsor moeten met
appartementen van 70 tot 260 vierkante
meter een breed publiek aantrekken, met
prijzen die vanaf 180.000 euro starten, ex-
clusief kosten. Een kwart van de apparte-
menten is al verkocht, waaronder de twee
exclusieve penthouses met zwembad (kos-
ten elk 1 miljoen euro, red.). De opvallende
Y-structuur van de flatgebouwen is onge-
zien. Die hoogstaande architectuur wordt
versterkt door gevels in natuursteen en de
kartelvorm van de terrassen. Elk apparte-
ment krijgt zeker een terras. Ook opval-
lend: alle flats krijgen een centrale stook-
plaats voor water, verwarming én koeling,
uitgerust met ecologische technieken, zo-
als een warmtepomp met grondboringen,
warmtekrachtkoppeling en zonnepanelen.
Eigenaars betalen zo de laagste energie-
prijs, terwijl de gebouwen 35 procent min-
der CO2 uitstoten.»

Nieuw Parkhotel
De eerste bewoners worden in de loop van
2022 verwacht. Het project Waterfront be-
perkt zich trouwens niet tot de iconische

woontorens, want naast de woontorens
wordt een viersterrenhotel met 72 kamers
opgetrokken. Het nieuwe Parkhotel - van
dezelfde zaakvoerders Bob Van Mol en Ve-
ronique Vandewalle van het Parkhotel aan
het Stationsplein in Kortrijk - krijgt ook een
hippe bar, maar geen restaurant. Het vier-
sterrenhotel opent in de zomer van 2021.

520 parkeerplaatsen
Op de hoek van de Zuiderlaan en de Meers-
straat, eveneens aan het Regenboogstadi-
on, komt een gebouw van 3.250 vierkante
meter, met daarin gespreid over vier ver-
diepingen plaats voor kantoren en een win-
kel rond vrije tijd. «Het kantorencomplex is
al voor de helft verkocht», zegt Joost Freys
van communicatiebureau Bereal. Er ko-
men 50 parkeerplaatsen onder het kan-
toorgebouw en 170 plaatsen onder de
woontorens en het hotel. Aan de Zuider-
laan, deels op de parking van Expo, komt
een nieuw parkeergebouw van vier verdie-
pingen, met 300 plaatsen. De helft is voor
publiek gebruik. Alle werken samen kosten
zo’n 65 miljoen euro.

De bouw van twee woontorens naast het Regenboog-
stadion start in het voorjaar van 2019. Het project, van
zo’n 45 meter hoog, hertekent de skyline van Waregem.
Opmerkelijk: een kwart van de flats is voor de start van
de werken al verkocht. PETER LANSSENS

WAREGEM

Eigenaars betalen 
de laagste energieprijs. 
De gebouwen stoten 
35 procent minder CO2 uit

ONTWIKKELAARS ION EN STEENOVEN

De twee woontorens komen tussen de Zuiderlaan, 
het Regenboogstadion en de stadionvijvers. Foto ION/Steenoven
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WIJS- EN RINGVINGER NIET EVEN LANG?
GROTERE KANS DAT U LESBISCH BENT

Vrouwen bij wie de linker wijs- en ringvinger een
verschillende lengte hebben, maken een grotere
kans om lesbisch te zijn. Het lijkt cafépraat, maar
het is de concusie van een onderzoek aan de univer-
siteit van Essex. Wetenschappers hebben de lengte
van de vingers van 18 vrouwelijke identieke twee-
lingen gemeten, bij wie de ene hetero was en de
 andere lesbisch. Gemiddeld waren de wijs- en ring-
vinger bij de lesbische vrouwen vaker niet even lang
— een typisch mannelijke eigenschap — maar dan
énkel aan de linkerhand. «Aangezien identieke twee-
lingen 100% dezelfde genen bezitten en toch een
verschillende seksuele voorkeur kunnen hebben,
moeten we de oorzaak daarvan elders zoeken»,
klinkt het. «Mogelijk heeft het te maken met een
blootstelling aan te veel mannelijk hormoon in de
baarmoeder.» Het team onderzocht ook de vingers
van 14 mannelijke identieke tweelingen, bij wie de
ene  homoseksueel en de andere heteroseksueel,
maar vond bij hen geen enkel verband.

«ZWERFVUIL
KOST ONS 
1 MILJARD
PER JAAR»
Waar het opruimen van
zwerfvuil de steden en
 gemeenten jaarlijks recht-
streeks 164 miljoen euro kost,
is de reële schade nog veel
groter. Recover, een samen-
werkingsverband tussen elf
afvalintercommunales en de
stad Antwerpen, schat de
maatschappelijke kost op
liefst 1 miljard euro. Zwerfvuil
heeft immers een zware
 impact op het milieu. Dieren
zien het bijvoorbeeld aan
voor voedsel en worden ziek
— in Vlaanderen overkomt
dit elk jaar zo’n 6.000 koeien.
Daarnaast belandt veel afval
in onze zeeën en oceanen,
met de bekende ‘plastic soep’
tot gevolg. Verder zorgt
zwerfvuil onder meer voor
meer ratten en duiven, voor
een verminderde uitstraling
van een buurt en daardoor
een daling van de woning -
prijzen, voor méér criminaliteit
en dus meer politiekosten, en
voor meer lekke banden.

11vrijdag
19  oktober  2018

Roundup nog altijd vlot verkrijgbaar via internet

MOTORVERKOOP BLIJFT STIJGEN
De eerste negen maanden van dit jaar zijn in ons
land 21.695 nieuwe motorfietsen en scooters in ge -
schreven, een stijging met 10,2% ten opzichte van
dezelfde periode in 2017. Dat blijkt uit cijfers van
Febiac. De sectorfederatie wijst op een opvallende
groei in de lichtere modellen: +11,9% in de categorie
tot 125 cc en +27,3% in de categorie van 251 tot
500 cc. Dat is een gevolg van het grotere aanbod,
als reactie van de motormerken op de rijbewijzen
A1 en A2 voor jongeren die in 2013 werden ingevoerd.
Anderzijds zou ook de ‘rijbewijs B-regeling’ een rol
spelen: wie minstens twee jaar een gewoon rijbewijs
heeft, mag daarmee ook een motor tot 125 cc be-
sturen. Vooral in provincies met een hoge verkeers-
druk kiezen automobilisten almaar vaker voor een
scooter of lichte motor als alternatief voor de wagen.

Onkruidverdelger Roundup mag
niet meer verkocht worden in België,
maar toch kan je er nog makkelijk
aan geraken. Wie eventjes googelt,
vindt vlot buitenlandse sites die 
het product ook in ons land leveren.
 Onder meer het Nederlandse
 Mulder Retail stuurt Roundup 
op naar Belgische klanten. Het is
niet helemaal duidelijk of het bedrijf

daarmee de wet overtreedt. Bij de
FOD Economie valt te horen dat 
een e-commercebedrijf zich moet
houden aan de regels van het land
waarin het gevestigd is. En in Neder -
land mag Roundup nog tot eind 
dit jaar aan particulieren verkocht
worden. Maar als die website zich
bewust op de Belgische markt richt,
kan je je afvragen of het tóch geen

inbreuk is. Alleen bestaat daar nog
geen rechtspraak over. Mulder
 Retail zondigt wel sowieso tegen 
de regels van de FOD Volksgezond-
heid. «Maar het is onmogelijk om
alles te controleren», klink het daar.
Ook overtreedt het bedrijf mogelijk
de regels op het transport van
 gevaarlijke producten. Daar is een
speciale vergunning voor nodig.

Streetartkunstenaar Banksy wilde zijn werk dat
op een veiling in Londen deels versnipperd werd,
eigenlijk volledig vernietigen. In een video die hij
op z’n website postte, toont hij niet alleen hoe hij
de versnipperaar enkele jaren geleden al in het
frame verstopte, maar laat hij ook weten dat het
mechanisme «bij het testen iedere keer functio-
neerde». Vervolgens is te zien hoe een  kopie van
‘Balloon Girl’ volledig in reepjes ver sneden wordt.
Voor de print werd twee  weken geleden bijna 
1,2 miljoen euro betaald. De koopster, «een
 Europese verzamelaarster die sinds vele jaren
een klant van veilinghuis Sotheby’s is», klaagt
niet. «Het is het eerste kunstwerk uit de ge -
schiedenis dat live tijdens een veiling ontstaan
is.» Banksy — van wie de identiteit onbekend 
is — liet op  Instagram weten dat de vernietiging
een lang  geplande kritiek op de kunstmarkt is.
Sotheby’s was niet op de hoogte, zegt hij nog.

Banksy  wilde  werk
volledig  vernietigen 
bij  veiling
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«De uitbater van de brasserie
in Nieuwpoort heeft een keu-
ze gemaakt, en die moeten we
respecteren», zegt Matthias De
Caluwe, voorzitter van Horeca
Vlaanderen. «Hij zal wel de
pro’s en contra’s op een rijtje
hebben gezet en dan afgewo-
gen hebben wat het interes-
santst is voor hem. Iedereen is
immers gerechtigd om de vrij-
heid van ondernemen op die
manier in te vullen die het
best bij zijn zaak past.»

‘ADULTS ONLY’
«Gastvrijheid is een basisvoor-
waarde voor het uitbaten van
een zaak in onze sector», al-
dus De Caluwe. «Maar ander-
zijds moeten we ook de vrij-
heid van ondernemen respec-

teren. Er is bijvoorbeeld een
internationale trend van
‘adults only’ hotels die is ko-
men overwaaien naar ons
land en je ziet ook bij ons der-
gelijke hotels ontstaan. Dat
heeft te maken met het opzoe-
ken van een niche, van een
bepaald doelpubliek.» Je ziet
het bord ‘adults only’ dus niet
alleen aan de deur van borde-
len en seksclubs hangen. 
Tot slot vraagt de voorzitter
van Horeca Vlaanderen dat de
mensen die op deze zaak rea-

geren via sociale media, dat
op een beleefde, serene en ge-
nuanceerde manier zouden
doen. «Sociale media zijn zeer
belangrijk, en we zien bij sites
die punten geven aan zaken
dat het zelfs over het (over)le-
ven van zaken kan beslissen.
Je hebt enerzijds als klant het
recht om je ongenoegen te
ventileren, maar ik vind dat
mensen ook ‘menselijk’ moe-
ten blijven en op een hoffelij-
ke manier moeten dialoge-
ren.» ■

BRUSSEL Horeca Vlaan-
deren zegt dat gastvrij-
heid altijd voorop moet
staan bij het uitbaten van
een horecazaak, maar
heeft ook begrip voor de
Nieuwpoortse restauran-
tuitbater die zegt dat hij
het beu is dat kinderen
zich misdragen in zijn
zaak en ze daarom de
toegang ontzegt.

Belga / B. Bogaerts

Begrip voor brasserie
die kinderen weigert

BRUSSEL Er wordt in
Vlaanderen elk jaar ongeveer
164 miljoen euro uitgegeven
om zwerfvuil op te ruimen,
maar de maatschappelijke
kost ervan ligt veel hoger.
«Op ongeveer 1 miljard euro»,
stelt Recover, een samenwer-
kingsverband tussen elf afva-
lintercommunales en de stad
Antwerpen. Recover liet het
Nederlandse studiebureau
KplusV de totale kost van
rondslingerend afval bereke-
nen. Dus niet alleen de kos-
ten om het afval op te rui-
men, maar ook de sociale,
economische en milieukos-
ten ervan. Zo kan zwerfvuil

een buurt minder aantrekke-
lijk maken, het onveiligheids-
gevoel aanwakkeren en de
huizenprijzen doen dalen.
Dieren die verpakkingen ope-
ten is ook een reëel pro-
bleem. ■

Belga / S. Grimmelprez

«Zwerfvuil kost Vlaanderen
één miljard euro per jaar»

Vier grote overheidsinves-
teerders uit de VS eisen dat
Mark Zuckerberg aftreedt
als voorzitter van Facebook.
De kans dat dat lukt, is ech-
ter miniem. Momenteel
heeft Zuckerberg een dubbe-
le rol: hij is voorzitter en
CEO. Sinds het dataschan-
daal pleitten verschillende
aandeelhouders voor een
onafhankelijke voorzitter.

Online veilingsite eBay
heeft Amazon aangeklaagd
omdat de grote concurrent

illegaal topverkopers zou
ronselen. Medewerkers van
Amazon zouden jarenlang
Ebays e-mailsysteem ge-
bruikt hebben om bijzonder
goede verkopers met verbor-
gen berichten naar het eigen
platform te lokken.

Het doek is gevallen voor
de Cypriotische luchtvaart-
maatschappij Cobalt Air.
De lowcostmaatschappij
heeft in de nacht van woens-
dag op donderdag alle activi-
teiten stopgezet.

KORT NIEUWS
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Jouw gezin,  

Of je nu thuis bent of ver 
weg, je kinderen heb je al-

Pen, die ook dienst doet als 
afstandsbediening, neem 

Creativiteit op 

-
-

heeft Caroline haar smart-

-
gestuurd, opent ze meteen 

-

Pen duidt ze handig dingen 
aan die moeten worden 

Maak multitasken 

-
hone als jouw eigen perso-

je gezin, familie en vrien-

-

kinderen, wordt zo heel wat 

en gezin gaan niet samen? 
Wél met de juiste technologie! Caroline Degey-
ter is het brein achter modemerk CDKN. Als 
zelfstandige en moeder van 3 kinderen in een 
nieuw samengesteld gezin, is een 9-to-5-ritme 
niet meteen aan de orde. Ontdek hoe zij werk 
en privé moeiteloos in elkaar laat vloeien.

publireportage 
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KplusV komt op een totaal van
minimaal een half miljard en
maximaal anderhalf miljard euro.
Duizelingwekkende bedragen die
de vraag oproepen of we hier niet
te maken hebben met ‘reken je
rijk’, of in dit geval ‘reken je arm’.
‘We beseffen dat het een complexe
studie is en dat er veel onzekerhe
den in zitten’, zegt Loes Weemaels
van Recover. ‘Daarom beschou
wen we dit niet als een exact be
drag maar als een grootteorde.
Wat het aantoont, is dat we de
maatschappelijke kosten enorm
onderschatten als we alleen de op
ruimkosten in rekening brengen.’

En dan zijn er volgens Wee
maels nog factoren die niet eens
zijn meegerekend, zoals de effec
ten op de rivieren en de zeeën, en
de problematiek van de micro
plastics.

Propere Pioniers 
Recover wil hiermee een aan

zet geven om die ‘verborgen kos
ten’ verder te onderzoeken en er
rekening mee te houden in be
leidsbeslissingen. ‘Stel dat produ
centen volledig verantwoordelijk
gesteld worden voor hun verpak
kingen, dan gaan ze proberen hun
producten minder zwerfvuil
gevoelig te maken.’

De intercommunale IDM uit
het Lokerse, lid van Recover,
moest vorig jaar 74 ton zwerfvuil
en sluikstort opruimen. Het kan
een beroep doen op 320 vrijwilli
gers – de Propere Pioniers – die
rondslingerende rommel opra
pen, goed voor 5,7 ton. ‘Een derde
van het afval dat de pioniers ver
zamelen, zijn drankverpakkingen,
die eigenlijk in het pmd thuisho
ren,’ vertelt woordvoerster Annick
Maes. ‘Daarom zijn wij er voor
stander van de producenten die
de verpakkingen op de markt
brengen er honderd procent fi
nancieel voor verantwoordelijk te
maken. En dat geldt ook voor
kauwgum en sigaretten.’

euro. Onder verloedering begrij
pen ze onder meer het aantrekken
van ongewenste dieren als ratten
en duiven. Ook wordt zwerfvuil in
verband gebracht met hogere cri
minaliteit, wat dan weer kosten
met zich brengt voor politie, ver
zekering en herstel van de schade.

Koeien sterven 
De negatieve impact op de wo

ningprijzen schommelt rond de
140,6 miljoen euro. In GrootBrit
tannië zou zwerfvuil de huizen
tussen de 2,7 en 11,8 procent in
waarde doen dalen. Het materiaal
van de weggegooide verpakkin
gen dat verloren gaat (bijna
14.000 ton) kost 7,2 miljoen euro.
De schade aan de natuur en het
vee ligt tussen 4,5 en 6,8 miljoen
euro. Bij dat laatste worden de
koeien gerekend die ziek worden
of doodgaan na het opeten van
rondslingerend afval. Dat zouden
er in Vlaanderen 6.000 per jaar
zijn. 

V A N  O N Z E  R E D A C T E U R  

TOM YSEBAERT
BRUSSEL  I  Achteloos wegge

gooide blikjes, flessen of peuken:
ze ontsieren straten en stranden,
maar ze brengen ook een aanzien
lijke kostprijs met zich. De oprui
ming kost de steden en gemeen
ten ongeveer 165 miljoen euro per
jaar. Maar daar houdt het niet op.
Recover, een samenwerkingsver
band van elf intercommunales en
de stad Antwerpen, wilde nagaan
wat de andere maatschappelijke
kosten zijn voor Vlaanderen. Het
Nederlandse studiebureau
KplusV werd aangezocht om een
en ander te berekenen.

KplusV baseerde zich op de re
kenwijze die de Britse consultant
Eunomia eerder had gebruikt om
de indirecte kosten van zwerfvuil
in Engeland en Schotland te becij
feren. De Nederlanders begroten
de kosten die aan de verloedering
van de leefomgeving hangen tus
sen de 172 miljoen en 1,2 miljard

Zwerfvuil kost 
ons miljard euro 

Sommige factoren 
zijn niet eens 
meegerekend, 
zoals de effecten 
op de rivieren en 
de zeeën, en de 
problematiek van 
de microplastics 

> Opruiming is niet de enige kostenpost. 
> Verloedering heeft ook een prijs.
> Negatief effect op huizenprijzen. 

Zwerfvuil vind je overal. En met veel zwaardere gevolgen dan doorgaans wordt gedacht. © Reyer Boxem/hh

In een brief aan de Euro
pese instanties vragen 
vier grote fabrikanten van 
(fris)dranken – CocaCo
la, PepsiCo, Nestlé en 
Danone – om een plastic
maatregel van de Europe
se Commissie af te zwak
ken. Zij kanten zich tegen 
de verplichting om dopjes 
vast te hechten aan de 
fles, zodat ze niet langer 
los in het zwerfvuil kun
nen belanden. De fabri
kanten claimen dat ze 
met andere ingrepen zo
als statiegeld of betere 
afvalophaling 90 pro
cent van zowel flessen 
als dopjes kunnen halen 
tegen 2025. Zij zouden 
de investeringen liever in 
infrastructuur en techno
logie stoppen om dat 
doel te bereiken.
De brief lekte gisteren uit 
via de milieubeweging. 
Die vindt de demarche 
ongehoord. ‘De brief be
wijst dat de industrie zich 
koppig blijft verzetten te
gen maatregelen rond 
plastic voor eenmalig ge
bruik’, zegt Rob Buurman 
van de ngo Recycling 
Netwerk. ‘Het dopje vast
hechten is een eenvoudi
ge maatregel die tech
nisch al kan. Ze sturen al
weer aan op uitstel.’ (ty)

Drankenreuzen
willen geen 
vastgehechte 
dopjes
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Beleid moet inzetten op preventie en ecodesign om afvalberg te verkleinen (Recover)
Belga - 25 Okt. 2018

(BELGA) = Om van Vlaanderen een echte recyclagekampioen te maken, moeten beleidsmakers focussen op hoogwaardige recyclage.
Dat is een van de aanbevelingen die Recover, een samenwerkingsverband tussen 11 afvalintercommunales, donderdag doet op een
congres over verpakkingsafval.

Volgens officiële cijfers wordt 77 procent van de plastic flessen die we gebruiken, gerecycleerd, maar dat is een overschatting, blijkt uit
onderzoek van Recover. Er is volgens de organisatie nog veel werk aan de winkel en daarom lijstte ze een aantal aanbevelingen op.

Zo moet het beleid focussen op kwaliteit en hoogwaardige recyclage. Van flesjes of blikjes wordt op het einde van een cyclus slechts
5 procent gebruikt. Downcycling, waarbij de gerecycleerde grondstof niet meer de zuiverheid van de oorspronkelijke grondstof heeft,
moet vermeden worden door doelstellingen voor de kwaliteit en aard van recyclage op te leggen. Ook het aandeel gerecycleerd
materiaal in verpakkingen moet verhoogd worden. Coca-Colaflessen bestaan momenteel bijvoorbeeld slechts uit 25 procent
gerecycleerd materiaal, bij glas en metalen blikjes gaat het om 36 procent.

Een ander voorstel is om meer in te zetten op preventie. Dat kan door hergebruiksdoelstellingen in te voeren voor korte en lange
termijn. Producenten kunnen volgens Recover via een bonus-malussysteem gestimuleerd worden om producten niet overbodig te
verpakken. Consumenten kunnen dan weer beter aangespoord worden om lokale producten te kopen.

Daarnaast moet ecodesign de standaard worden voor verpakkingen. Het gaat dan bijvoorbeeld om multilayerverpakkingen of
ondoorzichtige en gekleurde plastic flessen. Verpakkingen die niet zomaar te sorteren en te recycleren zijn, moeten op lange termijn
verboden worden.

Ten slotte moet de volledige verantwoordelijkheid voor de inzameling en verwerking van alle verpakkingen gelegd worden bij de
producenten ervan en moet de overheid beleidsmaatregelen uniformeren over heel Vlaanderen.

Recover bespreekt de beleidsaanbevelingen donderdag tijdens het congres met een aantal actoren uit de sector.

Belga
Copyright © 2018 Belga. Alle rechten voorbehouden



 Copyright © 2018 Belga. Alle rechten voorbehouden

Comeos heeft kritiek op studie Recover
Belga - 25 Okt. 2018

(BELGA) = Comeos, de federatie voor handel en diensten, is niet opgetogen met de aanbevelingen over verpakkingsafval die Recover,
een samenwerkingsverband van 11 intercommunales, in een donderdag gepubliceerde studie maakt.

In die studie worden "spectaculaire cijfers" voorgesteld over de maatschappelijke kost van zwerfvuil. Volgens Comeos zijn daarbij
cijfers geïntegreerd "die wetenschappelijk niet onderbouwd zijn" (de impact op koeiensterfte) of die "haaks staan op de realiteit". Zo
claimt de studie dat de huizenprijzen hier dalen als gevolg van zwerfvuil. "Wie de huizenmarkt een beetje volgt, weet dat dit niet klopt",
stelt Hans Cardyn, chef communicatie van Comeos.

De federatie wijst erop dat de sector afgelopen zomer zelf al samen met Unizo, Detic en de voedingsfederatie Fevia "ambitieuze
engagementen" heeft voorgesteld die gehonoreerd zijn door de Vlaamse regering. Tegen 2022 wordt 90% van de drankverpakkingen
ingezameld en gerecycleerd. En tegen 2025 zullen alle verpakkingen die op de markt komen herbruikbaar, recycleerbaar of
composteerbaar zijn, luidt het. Daarmee "worden de Europese doelstellingen inzake recyclage van 2030 in België al in 2025
ruimschoots behaald".

In de studie gaat zeer veel aandacht naar het invoeren van statiegeld, maar, aldus Comeos, "dat gebeurt blijkbaar partieel". In de
internationale vergelijking wordt er -behalve de buurlanden- enkel gekeken naar die landen die statiegeld hebben ingevoerd. Zo wordt
Letland aangestipt, "terwijl Spanje of Italië of Portugal niet aan bod komen".

Ook de aanbeveling dat glas best huis-aan-huis ingezameld wordt om het gebruiksgemak voor de consument te verhogen, stuit op
kritiek van Comeos: "Met de bestaande PMD-zak wordt nu al op een zeer performante wijze plastic en blik huis-aan-huis ingezameld",
luidt het. Comeos vindt het "vreemd" dat de studie net voor plastic en blik naar voor schuift waarbij de consument dus moet inboeten
op gebruiksgemak, "terwijl voor glas een volledige andere redenering wordt gevolgd".

Belga
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"Evolutie naar duurzamer verpakkingbeleid moet kostenefficiënt gebeuren" (Fevia)
Belga - 25 Okt. 2018

(BELGA) = Fevia, de federatie van de Vlaamse voedingsindustrie, wil op de meest kostenefficiënte manier evolueren naar een
duurzamer verpakkingbeleid. Daarmee reageert ze op de beleidsvoorstellen die Recover, een samenwerkingsverband tussen elf
afvalintercommunales, donderdag heeft voorgesteld op een congres over verpakkingsafval.

"We kunnen ons vinden in heel wat van de aanbevelingen die Recover naar voren schuift, vooral omdat we hier zelf vandaag reeds
actief aan meewerken. Over de uitwerking verschillen we van mening", klinkt het. Fevia Vlaanderen wil verder bouwen op de sterke
punten van het huidige beleid en op de engagementen die de verpakkende industrie met de Vlaamse Regering aanging in juni.

Het evolueren naar een duurzamer verpakkingsbeheer moet volgens de federatie op de meest kostenefficiënte manier voor de
maatschappij gebeuren. Daarbij moet ook rekening gehouden worden met de "specifieke context van Vlaanderen en de inspanningen
die al genomen zijn", aldus voorzitter Jan Vander Stichele.

Fevia pleit onder meer voor een hoger recyclagepercentage voor de drankverpakkingen tot 90 procent en totale transparantie over alle
cijfers. Dat laatste kan door een gemeenschappelijk platform op te richten.

De federatie nodigt Recover en de andere actoren uit om samen de doelstellingen te realiseren. "Samen moeten wij de beste
oplossingen zoeken, voor het milieu en voor de maatschappij in haar geheel", besluit Vander Stichele.

Belga
Copyright © 2018 Belga. Alle rechten voorbehouden







GAZET VAN ANTWERPEN 9BINNENLAND
VRIJDAG 26 OKTOBER 2018

Recover vertegenwoordigt meer dan
de helft van de afvalintercommunales 
in Vlaanderen. Afvalintercommunales 
zijn verantwoordelijk voor het afval-
beleid in hun regio en worden be-
stuurd door de gemeentes.

Samen met enkele onderzoeksinstel-
lingen, waaronder de Universiteit Ant-
werpen, Universiteit Hasselt en de KU 
Leuven, heeft Recover een onderzoek 
gedaan naar de hoeveelheid afval die 
werkelijk wordt gerecycleerd.

“Uit dat onderzoek blijkt dat de recy-
clage in Vlaanderen nog veel beter 
kan”, zegt Loes Weemaels, projectco-
ordinator van Recover. “Van de plastic 
flessen en flacons die worden ver-
kocht, wordt maar 50% gerecycleerd.”

Van gewoon plastic is dat zelfs nog
maar 24%. 

“Dat komt omdat veel van die flessen
en plastic als zwerfvuil op straat te-
rechtkomen, maar ook omdat sommi-
ge flessen te vuil of te vochtig zijn om 
te recycleren. Of omdat de flessen en 
flacons tot laagwaardige materialen 
worden gerecycleerd. Flessen worden 
bijvoorbeeld getransformeerd in tex-
tielvezels en isolatiematerialen, die na 
gebruik amper of niet kunnen worden 
omgevormd tot iets anders.”

Milieuvervuiling door blauwe zak
Wie zijn plastic flessen en flacons

trouw in de blauwe zak gooit, doet 
volgens dit onderzoek uiteindelijk ook 
aan milieuvervuiling. 

“Dat komt door de verschillende re-
cyclagecycli van een product”, zegt 
Weemaels. Volgens berekeningen van 
Recover is 6% van de plastic flessen 
die in omloop zijn, na een jaar nog een
plastic fles. “In onze cijfers nemen we 
aan dat het gemiddeld twee maanden 
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BNP Paribas Fortis 
sluit 62 kantoren

Als gevolg van de digitalisering
sluit BNP Paribas Fortis volgend
jaar 62 kantoren in ons land. Er
komen er op wel vier bij. Steeds
meer mensen bankieren digitaal,
en steeds minder klanten wande-
len het bankkantoor binnen. In de
eerste helft van 2018 werden 7%
minder bezoeken aan de kanto-
ren gebracht, terwijl het aantal
digitale contacten met 28% is ge-
stegen.

Op het einde van volgend jaar
zal het netwerk van de bank nog
uit 620 kantoren bestaan. Er ver-
dwijnen geen jobs. De mensen die
werken in de getroffen kantoren
kunnen elders terecht. 

LBC-secretaris Luc Broos is niet
verrast. “Het gaat om een jaarlijk-
se oefening door de bank”, zegt
de vakbondsman. “Het belang-
rijkste is dat er geen jobs
sneuvelen.” (blg)

ONDERZOEK

Hoeveel procent van plastic �essen en �acons blijft over na recyclage?

Hoeveel van ons afval wordt er écht gerecycleerd?  
  71,5%  Papier en karton                      
 95,3%  Glas                                                                
23,9%   Plastic     
50,2%  Plastic flessen en flacons 
 53,1%  Metaal                                 

Uit een bevraging van 1.000 
Vlamingen blijkt dat de 

Vlaming deze maatregelen wil 
om minder afval te hebben 

(% is zoveel mensen geeft minstens 8 
op 10 voor deze maatregel)

 

Uniformiseren van 
alle sorteerregels 
in Vlaanderen

80%

Hoeveel kost zwerfvuil per jaar in Vlaanderen? 
Opruimkost 164 miljoen euro
Verbranden van opgeruimd zwerfvuil 7,3 miljoen euro
Sterfte van vee (omdat ze zwerfvuil in voedsel eten) 4,5 miljoen euro
Bron: Recover 

Geldboetes geven 
aan vervuilers 

82%

Werkstra�en geven 
aan vervuilers

Een plastic bol op 
straat plaatsen 
(zoals de glasbol)

79%

68%

Aangeven van de sorteermethode 
op de verpakking 61%

Levenscyclus 1 Levenscyclus 2 Levenscyclus 3 Levenscyclus 4 Levenscyclus 5

100% 50% 25% 13% 6%

duurt voor een flesje wordt wegge-
gooid, in het beste geval in de blauwe 
zak”, zegt Weemaels. “Na zes recycla-
gecycli, dus na ongeveer een jaar, 
blijft er nog maar 6% van die fles-
jes over. De rest is verloren omdat 
het is weggegooid als zwerf-
vuil, of omdat het niet meer 
recycleerbaar is.”

94% van de plastic flessen
en flacons wordt na een jaar 
dus niet meer hergebruikt.

Schuld van producenten
Recover wijst met een beschuldigen-

de vinger naar de producenten van 
verpakkingen. “Veel frisdrankprodu-
centen doen plastic omhulsels met re-
clame rond hun flessen”, zegt Wee-
maels. “De sorteermachine herkent 
dat materiaal alleen als plastic en 
merkt niet dat er ook nog een fles on-
der zit. Daardoor wordt die fles niet 
gerecycleerd.”

Sommige producenten doen vol-
gens Weemaels ook te weinig 
moeite om hun verpakkingen recy-
cleerbaar te maken. “Flesjes Coca-
Cola bestaan bijvoorbeeld maar uit 
25% recycleerbaar materiaal.”

164 miljoen per jaar
Recover heeft ook enkele stellin-

gen voorgelegd over hoe het af-
valprobleem kan worden opge-
lost. 82% van de respondenten 
pleit voor boetes aan sluikstor-
ters of veroorzakers van zwerf-
vuil. 80% wil de veroorzakers 
van zwerfvuil een werkstraf ge-
ven. “Wij hebben die oplossingen 
meegenomen als één van onze 
tien aanbevelingen voor een be-
ter afvalbeleid”, zegt Weemaels 
(zie kader).

Volgens de intercommunales
wordt het hoog tijd om in te 
grijpen. “Het ophalen van 
zwerfvuil kost Vlaanderen 
164 miljoen euro per jaar. De 
gemeentes hoesten daarvan 
95% op. De verbranding van 
dat afval kost nog eens 7 mil-
joen euro per jaar.” 

94% van plastic flessen wordt 
na een jaar niet meer hergebruikt 

Afvalintercommunales wijzen op grote vervuiling door consumenten én producenten

Van alle plastic flessen en flacons 
die in omloop zijn, blijft na een jaar 
minder dan 6% over. Dat komt om-
dat gerecycleerde flessen niet altijd 
opnieuw in de blauwe zak belanden 
of omdat ze niet eindeloos recy-
cleerbaar zijn. Dat blijkt uit een on-
derzoek in opdracht van Recover, 
dat elf afvalintercommunales en de 
stad Antwerpen vertegenwoordigt.

CHRISTOF WILLOCX

Recover stelt enkele oplossingen voor om de hoeveel-
heid afval te verminderen. Vlaams minister van Leefmili-
eu Joke Schauvliege (CD&V) reageert op drie voorstellen.
1. Zet op elke verpakking een logo met de manier
waarop het moet worden gesorteerd. 
Maar Schauvliege ziet dat niet zitten. “Op een kleine 
markt als Vlaanderen heeft het waarschijnlijk niet veel 
zin om een afzonderlijke regelgeving rond sorteerlogo’s 
in het leven te roepen.”
2. Leg boetes op aan mensen die fout sorteren en bij-
voorbeeld hun blauwe zak niet van straat halen als die 

niet is meegenomen.
“Dat is niet nodig”, vindt Schauvliege. “Vanaf

2019 zullen mensen alle soorten plastic
in de blauwe zak mogen gooien.

Dan zullen er minder fouten
worden gemaakt.”

3. Laat producenten van
verpakkingsafval meer
lidgeld betalen aan Fost
Plus als hun verpakking
niet genoeg recycleer-
baar is.
“We gaan de verant-
woordelijkheid van de
producenten uitbrei-
den”, belooft Schau-
vliege. “We zijn nog aan
het bepalen hoe we dat
precies gaan doen.” 
(cwil)

OPLOSSINGEN Schauvliege reageert

Bron: Gazet van Antwerpen

Bron: Gazet van Antwerpen

GAZET VAN ANTWERPEN8 POLITIEK
WOENSDAG 24 OKTOBER 2018

Pairon was van 1998 tot 2006 Ant-
werps schepen in de coalitie van 
sp.a, Open Vld, CD&V en Groen. 
Van Besien was in de laatste jaren 
van Pairons schepenambt kabinets-
medewerker. Hij leerde daar de kne-
pen van de Antwerpse politiek van 
zijn toenmalige baas. Pairon combi-
neerde sluwheid met zachte diplo-
matie. Intussen ruilde hij de groe-
nen in voor sp.a, hij kwam deze ver-
kiezingen nog op voor de 
socialisten. Pairon heeft daardoor 
niet alleen een goed zicht op Groen-
fractieleider Van Besien, maar op 
beide partijen.

Van Besien wou maandagavond op
de Antwerpse gemeenteraad een 
duidelijk standpunt ontlokken aan 
burgemeester Bart De Wever 
(N-VA). Hiermee hoopte de Groen-
fractieleider aan te tonen dat die 
geen echte verzoening met links wil.
Van Besien diende resoluties in over 
een autoluwe binnenstad en over de
nood aan meer sociale woningen.

Begrijpt u het initiatief van Wouter 
Van Besien in de gemeenteraad?
Erwin Pairon: Het wantrouwen

binnen Groen in De Wever is zeer 
groot. De burgemeester wil waar-
schijnlijk de huidige coalitie met 
CD&V en Open Vld voortzetten. Al-
leen is het een zeer nipte meerder-
heid. Door te flirten met Groen zet 
hij de twee kleintjes onder druk en 
voorkomt hij dat ze hem kunnen 
chanteren. Daarnaast hakte De We-
ver de afgelopen zes jaar steeds in 
op Groen en sp.a. Dat hij nu oproept 
tot verzoening, komt niet geloof-
waardig over. Dat Wouter dit aan de 
hand van inhoudelijke punten aan 
het licht wou brengen, was goed ge-
vonden van hem. Hij had waar-
schijnlijk verwacht dat De Wever 
hier ook inhoudelijk op zou reage-
ren, maar dat gebeurde niet. Die 
verwees naar de onderhandelingen.

De Wever kon zich beperken tot een 
verwijzing naar de coalitie-
gesprekken, dankzij de afwijzende 
reacties van sp.a en PVDA. 

PVDA wil zich duidelijk positione-
ren tegenover Groen. De reactie van 
sp.a is mogelijk ingegeven door ont-
goocheling, omdat ze niet werd be-
trokken bij dit initiatief. Wouter 
maakte hier een strategische fout. Ik
had dit initiatief eerst afgecheckt 

ONDERHANDELINGEN

Voormalig Antwerps Groen-schepen Erwin Pairon over zijn poulain Wouter Van Besien

het beeld totaal anders. 

Gaat Groen het veto tegen N-VA laten 
vallen?

Ik verwacht dat de druk op Wouter
gaat toenemen, maar ik denk niet 
dat Groen een coalitie gaat sluiten 
met de partij van De Wever. Groen 
legt ook een waslijst eisen op tafel. 
Over mobiliteit en autoluwe binnen-
stad valt wel te onderhandelen. Het 
aandeel sociale woningen opvoe-
ren, ligt al moeilijker. Bovendien ligt
de financiering hiervan bij Vlaande-
ren. Rond het verbod op de hoofd-
doek aan het loket zou N-VA een 
zware bocht moeten nemen. Ver-
geet daarnaast niet dat groenen zeer
principieel zijn. Ze verwachten heel 
wat toezeggingen van N-VA om een 
aantal punten van zichzelf te laten 
vallen.

Ziet u uw eigen partij in een coalitie 
stappen met N-VA?

De knelpunten zijn bij ons niet zo
verschillend als bij Groen. Antwerps 
burgemeester Patrick Janssens 
(sp.a) voerde het hoofddoekenver-
bod aan het loket in, maar dat was 
toen al tegen de zin van een groot 
deel van de leden. Het afvoeren van 
dit verbod is ook bij de socialisten 
een belangrijk punt geworden. 

Sp.a kan echter terugvallen op heel
wat bestuurservaring. Leden weten 
dat je niet al je punten uit het pro-
gramma kan binnenhalen bij een 
coalitievorming. Je kan natuurlijk 
een hoofddoekenverbod ook af-
zwakken. Door bijvoorbeeld te stel-
len dat wie aan een loket werkt, een 
uniform draagt en daar hoort een 
hoofddoek niet bij. Je kan hierover 
onderhandelen om dan uiteindelijk 
met kleine stapjes dit verbod op te 
bergen.
SACHA VAN WIELE

met de collega’s van sp.a. Kijk, De 
Wever zegt dat hij toenadering wil 
tot links: niet alleen tot Groen, maar 
tot links. Misschien had hij bij sp.a 
moeten horen wat hun punten wa-
ren  om er een gemeenschappelijk 
initiatief van te maken. Als sp.a niet 
mee wou, dan had Wouter een an-
dere manier moeten zoeken buiten 
de gemeenteraad. Hij liet hier een 
steek vallen. Met als gevolg dat De 
Wever er zich gemakkelijk vanaf 
kon maken.

Hoe schat u de positie van Wouter Van 
Besien nu in bij Groen?

Wouter heeft binnen Groen nog
heel wat krediet. Vergeet niet dat hij 
het haalde van Mieke Vogels in de 
discussie over de gemeenschappelij-
ke lijst Samen met sp.a. Er haakten 
misschien wat mensen af na het op-
blazen van Samen, maar zijn positie 
blijft sterk. Als lijsttrekker zette hij 
een mooi verkiezingsresultaat neer. 
Wouter heeft altijd gezegd dat hij 
volledig voor Antwerpen gaat en 
geen ambities heeft voor het Vlaam-
se of federale niveau. Daardoor 
vormt hij geen bedreiging voor de 
andere zwaargewichten binnen de 
partij in Antwerpen. Ze laten hem 
zijn ding doen.

Zijn sterkste troef is zijn hoge toe-
gankelijkheid naar de leden toe. 
Wouter is zeer spitsvondig met een 
groot gevoel voor humor. Hij kan zo 
mensen aan zich binden en een 
reeks zaken binnenhalen. Moest hij 
een chagrijnige vent zijn, dan was 

Erwin Pairon
Ex-schepen

‘‘Ik verwacht dat 
de druk op Wouter
gaat toenemen.’’

GESPREKKEN CD&V zit vandaag bij De Wever
De CD&V-delegatie met Kris Peeters wordt vandaag verwacht bij 
Bart De Wever voor een tweede informatiegesprek. De Antwerpse 
burgemeester zal dan voorleggen wat de overeenkomsten en knel-
punten zijn tussen de verschillende partijprogramma’s. Peeters 
wordt normaal vergezeld door schepen Caroline Bastiaens en Ka-
merlid Nahima Lanjri. Jinnih Beels en de sp.a-delegatie worden don-
derdagochtend verwacht, de week wordt afgesloten met een onder-
houd met Groen-lijsttrekker Wouter Van Besien. Open Vld kwam 
maandag al langs. (svw)

Erwin Pairon kwam op 14 oktober nog uit voor sp.a. FOTO KIONI PAPADOPOULOS

“Wouter maakte één strategische fout:
Volgens Erwin Pairon, voormalig 
Groen-schepen en politieke leer-
meester van Wouter Van Besien, 
beging zijn poulain één strategi-
sche fout op de gemeenteraad. 
“Hij had minstens sp.a op voor-
hand mee moeten betrekken bij 
zijn initiatief”, zegt Pairon.  

Toenmalig Groen-schepen Pairon met links van hem zijn kabinetsmede-
werker Van Besien bij een bezoek aan moskeevereniging UMIVA. FOTO 

THOMAS LEGREVE

hij had met 
sp.a moeten 

praten”

Kosten verpakkingsafval komen bij gemeenten
Wettelijk gezien zijn het de pro-

ducenten van verpakkingen die
de kosten van de verwerking van
huishoudelijk verpakkingsafval
moeten dragen. Maar in de prak-
tijk slagen zij erin om veel van die
kosten op de lokale besturen af te
wentelen, zo blijkt uit een onder-
zoek van Recover, een samenwer-
kingsverband tussen elf afvalin-
tercommunales en de stad Ant-

werpen. “Fost Plus, de organisatie
van producenten van verpakkin-
gen die instaat voor de verwer-
king van verpakkingsafval in ons
land, werkt samen met de inter-
communales en gemeenten”, zegt
Jos Boeckx, directeur van inter-
communale Ivarem. “Samen or-
ganiseren ze de selectieve inza-
meling van pmd, papier, karton
en glas. De wetgeving zegt dat

Fost Plus de lokale besturen moet
vergoeden. Alleen blijkt de ge-
hanteerde referentiekost nu veel
en veel te laag te liggen.” 

De huidige onderfinanciering
bedraagt ongeveer 1,50 euro per
inwoner, berekende Recover.
Voor een stad als Antwerpen gaat
het omgerekend om een onderfi-
nanciering van 750.000 euro per
jaar. (aro)

Regeling rond levenloos geboren 
kinderen blijkt geen sinecure

De Kamercommissie Justitie
heeft dinsdag nog niet kunnen
stemmen over het wetsontwerp
dat een nieuwe regeling invoert
voor de naam en registratie van
een levenloos geboren kind. Er
blijft discussie bestaan over be-
paalde juridische obstakels. Van-
daag gaat de discussie voort.

Ouders van een doodgeboren
kind willen het vaak een naam ge-
ven en laten registreren. De huidi-
ge regelgeving laat dat niet toe.
Voor kinderen die na 180 dagen
zwangerschap levenloos worden
geboren, is er een aangifteplicht,
maar er kan nu alleen een voor-
naam worden opgegeven.  (blg)
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Wettelijk gezien moeten
producenten van verpak-
kingen de kosten van de 
verwerking van huishou-
delijk verpakkingsafval 
dragen. In de praktijk 
schuiven ze veel van die 
kosten af op de lokale be-
sturen, blijkt uit een on-
derzoek van Recover. 
“Fost Plus, de organisatie 
van producenten van 
verpakkingen die instaat 
voor de verwerking van 
verpakkingsafval, werkt 
samen met de intercom-
munales en gemeenten”, 
zegt Jos Boeckx van in-
tercommunale Ivarem. 
“Samen organiseren ze 
de selectieve inzameling 
van pmd, papier en kar-
ton en glas. De wetgeving 
zegt dat Fost Plus de lo-
kale besturen moet ver-
goeden. Nu blijkt de ge-
hanteerde referentiekost 
veel te laag te liggen.” De 
huidige onderfinancie-
ring bedraagt ongeveer 
1,50 euro per inwoner, 
berekende Recover. Voor 
een stad als Antwerpen is 
dat omgerekend 750.000 
euro per jaar. (aro)

Te weinig vergoeding 
voor inzameling 
verpakkingsafval

Auto’s die op het mid-
denvak van de snelweg 
blijven rijden vormen 
voor 51 procent van de 
chauffeurs de grootste 
ergernis op de weg. Toch 
geven vier op de tien be-
stuurders toe er zich zelf 
aan te bezondigen. Dat 
blijkt uit een rondvraag 
van de Vlaamse Stichting 
Verkeerskunde (VSV). 
Ander asociaal rijgedrag 
dat chauffeurs irriteert 
zijn onvoldoende afstand 
houden (44%) en de gsm 
gebruiken aan het stuur 
(42%). Morgen, 25 okto-
ber, wordt daarom uitge-
roepen tot Vlaamse dag 
van de Hoffelijkheid in 
het Verkeer. Op de snel-
wegparkings van Hever-
lee (E40), Waarloos 
(E19) en Wetteren (E40) 
zullen VSV-vrijwilligers 
attenties uitdelen. (myde)

Middenvakrijders 
grootste ergernis 
op de weg

PLASTIC ZAKJES: 
verbod 
(ook van zeer 
dunne en 
bio-afbreek-
bare zakjes)

Er zitten kleine deeltjes plas-
tic in onze stoelgang. Dat 
heeft de medische universiteit 
van Wenen ontdekt nadat ze 
stalen hadden genomen bij 
acht volwassenen uit Europa, 
Japan en Rusland. Bij ieder-

een werd plastic ontdekt, in 
totaal ging het om negen ver-
schillende soorten. “Op zich is 
dat niet verwonderlijk”, zegt 
toxicoloog Colin Janssen 
(UGent). “Er was al aange-
toond dat er plastic zit in veel 

dingen die wij zelf eten, zoals 
vis en mosselen.” 

Het is wel de eerste keer dat
het wetenschappelijk wordt 
vastgesteld. Of dat ongezond 
is en wat de schadelijke effec-
ten dan zijn, moet nog worden 
onderzocht.

 (tlb)

Negen soorten plastic in uw stoelgang

R.I.P. rietje

Naar Europese normen is het
heel snel gegaan. Vandaag stemt
het Europees Parlement over
een verbod op de meest gebruik-
te plastic wegwerpartikelen: be-
stek, wattenstaafjes, zakjes, en-
zovoort. Tegen 2021 zou het ver-
bod van kracht moeten zijn. Het
moet de berg van miljoenen ton
plastic afval die elk jaar in zee
terechtkomt, helpen tegengaan.

“De producten waar het verbod
om draait, maken 70 procent uit
van al het afval op onze stran-
den”, zegt Frédérique Ries, de
Waalse politica (MR) die de
tekst schreef waar vandaag over
wordt gestemd. “Voor veel weg-
werpplastics is er al lang een al-
ternatief, ze zijn niet meer van
deze tijd.”

Rietjes, plastic zakjes (zelfs zo-
genaamd bio-afbreekbare) en
wattenstaafjes zullen niet meer

op de markt mogen
worden gebracht. Op-
merkelijk: de christen-

democratische EVP,
waar CD&V deel van uit-

maakt, wil dat er niet
wordt getornd aan ballon-

RIETJES:
verbod

Tegen 2021 zijn plastic bestek, oor-
stokjes, rietjes en zakjes verboden 
in Europa. Dat zal het Europees 
Parlement vandaag beslissen. Aan 
stokjes voor ballonnen wordt waar-
schijnlijk niet geraakt. “We willen niet 
het imago krijgen dat we de mensen pesten”, 
zegt Ivo Belet (CD&V).

Europa keurt vandaag verbod op 
wegwerpplastic tegen 2021 goed

FLESDOPJES: 
dop moet vast aan

de fles (voor
drank met

koolzuur
pas 

tegen
2023)

TOM LE BACQ

BALLONNEN: 
verbod op

plastic stok-
ken (nog ter

discussie)
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nen en de plastic stokjes waar ze
op staan. “Anders krijg je mis-
schien het imago dat je de men-
sen betuttelt en de kinderen hun
plezier afpakt”, zegt Belet. “Die
kritiek willen we voor zijn.”

Bikkelhard gelobbyd

Producenten zullen ook mee
moeten opdraaien voor de op-
kuis: zo zullen sigarettenprodu-
centen mee moeten betalen om
peuken te helpen opruimen. “In
sigarettenfilters zit ook plastic.
Die afvalberg moeten we met de
helft verminderen”, zegt Ries.

Ook schroefdoppen gaan voor
de bijl: eerst voor fles-
jes water, twee
jaar later voor
frisdranken en
spuitwater. De
dop moet dan
vasthangen aan de
fles. Dat ligt Fevia,
de federatie van de
Belgische voedings-
industrie, zwaar op
de maag. “Zo’n maat-
regel heeft een enor-

me impact: alle productielijnen
moeten worden aangepast”, zegt
Nicholas Courant van Fevia.
“We zien nu al dat consumenten
die groene flessendop niet han-
dig vinden. Europa wil te snel
gaan. Veel maatregelen zijn te
ondoordacht.”

“Toch zal de tekst vandaag
goedgekeurd worden”,
zegt Bart Staes (Groen).
“Er is een ruime meerder-
heid voor. Er is de afgelopen
maanden nochtans bikkel-
hard gelobbyd door onder
meer de verpakkingsindus-

trie om de regels af te
zwakken. Ik ben blij met

wat nu voorligt.”

BESTEK: 
verbod

FASTFOODVERPAKKING:
“sterke vermindering”

SIGARETTENPEUKEN:
kunststof erin vervangen

door papier (80 procent
tegen 2030)

WATTENSTAAFJES: 
verbod

DRINKBEKERS: 
“sterke 
vermindering”

Een naakte zwarte man die 
zijn schaamstreek met een con-
tainer bedekt, en de tekst: “Bij 
ons telt niet het formaat”. Zelf 
noemt containerbedrijf  Cedric 
Kennof uit Wetteren zijn affi-
che “humoristisch”, maar recla-
mewaakhond JEP vindt hem al-
lesbehalve grappig. En niet al-
leen “omdat hij een cliché over 
een bepaalde bevolkingsgroep 
inzet die denigrerend over-
komt”, maar vooral omdat de 
firma er twee jaar na een vraag 
tot stopzetting gewoon mee 
door blijft gaan. “Helaas staan 

wij machteloos”, zegt voorzitter 
Piet Moons. “Als een bedrijf 
niet reageert op ons advies, 
kunnen wij weinig doen.” 

De directie van de firma ziet 
geen reden waarom de affiche 
zou moeten verdwijnen. “Wij 
hebben hem wel degelijk in 
vraag gesteld”, klinkt het. “We 
zijn bij mensen van verschillen-
de origine nagegaan wat zij er-
bij voelen. De reacties waren 
louter positief: de affiche werd 
als allesbehalve aanstootgevend 
onthaald, en de reacties van de 
JEP als te ver gezocht”.

Gelijkekansencen-
trum Unia doet een 
“warme oproep om 
creatievere adverten-
ties te bedenken”. 
“Een aantal mensen 
uit de betrokken be-
volkingsgroep mag 
19de-eeuwse raciale 
stereotypen als deze 
misschien niét kwet-
send vinden, voor de 
meesten zijn ze wél 
bijzonder pijnlijk”, 
zegt woordvoerder 
Bram Sebrechts. (aro)

Reclamewaakhond “machteloos” tegen cliché-affiche
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Verantwoordelijke
technische dienst
bachelordiploma

Administratief
secretaris informatica
bachelordiploma

Interesse? Stuur uw cv en motivatiebrief naar: 
grh-hr@cpassjtn.irisnet.be. Voor meer informatie kunt
u ons contacteren op het nummer 02/220 29 89 of
raadpleeg onze website www.cpas1210.brussels

Momenteel zijn wij op zoek naar
de volgende profielen (m/v/x):

Elke producent die verpakkin-
gen op de markt brengt, moet
voldoen aan wettelijke recycla-
gedoelstellingen voor verpak-
kingsafval en de daarbij horen-
de kosten dragen. «Deze pro-
ducenten kunnen kiezen om
hun verpakkingen zelf in te
zamelen of zich aan te sluiten
bij een collectief systeem zoals
Fost Plus», legt Jos Boeckx van
intercommunale Ivarem uit.
Fost Plus is de organisatie die
in België instaat voor het be-
heer van het overgrote deel
van huishoudelijk verpak-
kingsafval. «Fost Plus neemt in
dergelijk geval de verantwoor-
delijkheid van zijn leden over
om aan te tonen dat ze hun
wettelijke recyclagedoelstel-

lingen halen», aldus Boeckx.

OUDE REGELS
De erkende en volledig te ver-
goeden basisscenario’s, die al
meer dan 20 jaar oud zijn, vol-
doen volgens Recover niet
meer aan de behoeften van de
bevolking. «Fost Plus werkt
voor de selectieve inzameling
samen met de intercommuna-
les en gemeenten. Samen orga-
niseren ze de selectieve inza-
meling van pmd, papier en

karton en glas. De wetgeving
zegt dat Fost Plus de lokale be-
sturen moet vergoeden voor de
inzameling van die verpakkin-
gen», benadrukt Boeckx.
De Vlaamse Vereniging van
Steden en Gemeenten (VVSG)
vindt ook dat de problematiek
aangepakt moet worden. «Het
is goed dat dit item door vele
actoren mee op de kaart gezet
wordt», zegt woordvoerster
Nathalie Debast. ■

BRUSSEL Producenten
van verpakkingen moeten
wettelijk gezien instaan
voor de financiering van
de selectieve inzameling,
sortering en recyclage
van het huishoudelijk
verpakkingsafval. Maar
ondanks deze wettelijke
verplichtingen ligt een
deel van deze kosten nog
altijd bij de gemeenten.
Dat blijkt uit onderzoek
van Recover, een samen-
werkingsverband tussen
elf afvalintercommunales
en de stad Antwerpen.

Belga / N. Maeterlinck

Recyclagekosten worden
niet correct verdeeld ANTWERPEN De terugge-

keerde Syriëstrijder Hakim
E. (26) uit Vilvoorde wordt
vier weken in observatie ge-
steld in de psychiatrische af-
deling van de gevangenis
van Sint-Gillis, om zijn gees-
testoestand na te gaan. Dat
heeft het Antwerpse hof van
beroep in een tussenarrest
beslist. Hakim E. was lid van
Sharia4Belgium en trok in
2012 naar Syrië. Hij zou er
een sjiiet hebben doodge-
schoten. In 2013 keerde hij
terug naar België waar hij in
februari 2017 veroordeeld
werd tot 28 jaar cel voor ter-
roristische moord. Hij ging
in beroep. Na de psychiatri-
sche observatie, wordt het
proces voortgezet. ■

Belga / K. Van Accom

Syriëstrijder
onder observatie

GENT Het Belgische onder-
zoekscentrum Imec lanceert
vandaag SportUp, een pro-
gramma dat minstens tien
Vlaamse startups zal hel-
pen. Het gaat om beginnen-
de bedrijfjes met een idee
voor een sportproduct zoals
apps of wearables. Ze krij-
gen 3 maanden lang prakti-
sche ondersteuning, finan-
ciële steun en netwerkmoge-
lijkheden om het idee suc-
cesvol te lanceren. «Sport is
een sector waarin de komen-
de jaren veel innovatieve
dingen gebeuren en dus een
aantrekkelijke sector om
een onderneming in op te
starten», zegt bezieler Kris-
tof De Mey. «Technologische
vernieuwingen hebben veel
potentieel om ons sport- en
bewegingsgedrag te beïn-
vloeden.» ■

Imec steunt
sportbedrijfjes

STRAATSBURG Een bij-
zonder grote meerderheid
van de leden van het Euro-
pees Parlement heeft giste-
ren gestemd voor een verbod
op het gebruik van weg-
werpplastic. Wegwerpplas-
tics zoals borden, bestek,
roerstaafjes en wattenstaaf-
jes maken meer dan 70% uit
van het zwerfvuil op zee.Bo-
vendien stelt het Parlement
dat er voldoende duurzame
en betaalbare alternatieven
voorhanden zijn. 571 parle-
mentsleden steunden het
voorstel van de Europese
Commissie, 53 parlements-
leden stemden tegen, 34
onthielden zich. Het verbod
is echter nog niet definitief
verworven. Het Europees
Parlement moet nu over het
dossier onderhandelen met
de Europese lidstaten. Voor
het parlement zullen die on-
derhandelingen geleid wor-
den door de Belgische Frédé-
rique Ries (MR). ■

AFP / J. Eid

Europa verbiedt
wegwerpplastic

BRUSSEL De beveiliging van
webshops blijft een heikel
punt. Bij 55 van de 100 on-
line shops die Test Aankoop
onderzocht werden veilig-
heidslekken geconstateerd.
Eén op de vier vertoonde vol-
gens de consumentenorgani-
satie «ernstige tot zeer ernsti-
ge problemen». In vergelij-
king met de test van 100 web-
shops in 2015 nam het aantal
ernstige problemen wel af (25
tegenover 33), maar het totale
aantal webshops met proble-
men is met 5% gestegen, al-
dus Test Aankoop. Bij een van
de 100 webshops was het
zelfs mogelijk om toegang te
krijgen tot de klantgegevens.
Test Aankoop heeft de betrok-
ken webshops ingelicht om
hen tijd te geven om de pro-
blemen te verhelpen. Slechts
zeventien van hen namen

contact op met de consumen-
tenorganisatie, die ook de Ge-
gevensbeschermingsautoriteit
(GBA) op de hoogte bracht
van de bevindingen. Test
Aankoop wijst tot slot op het
belang van een «responsible
disclosure-beleid» dat het
voor ethische hackers eenvou-
diger moet maken om veilig-
heidsproblemen te melden. ■

ImageGlobe / J. Hamers

Veiligheidslekken bij 55 van
de 100 geteste webshops

BRUSSEL Aan het Poelaertplein voor het Justitiepaleis in
Brussel hebben gisterenvoormiddag enkele tientallen taxi-
chauffeurs actie gevoerd. De rechtbank van koophandel boog
zich op dat moment over een zaak van de taxisector tegen
Uber. De taxichauffeurs parkeerden hun wagens in twee rijen
voor het Justitiepaleis, zonder daarmee echt hinder te veroor-
zaken voor het verkeer. De politie kwam ter plaatse, maar liet
begaan. De opgedaagde chauffeurs hopen dat het Amerikaan-
se taxibedrijf Uber aan banden gelegd wordt in de hoofdstad.
Ze klagen ook het beleid van Brussels minister van Mobiliteit
Pascal Smet aan. ■

Taxichauffeurs voeren actie
aan Brussels Justitiepaleis

HASSELT Een 58-jarige rok-
kengluurder uit Sint-Truiden
staat opnieuw terecht in de
Hasseltse correctionele recht-
bank. Hij was in het verleden
al tweemaal veroordeeld tot
zes en twaalf maanden cel met
probatie-uitstel, maar liep op-
nieuw tegen de lamp. De man
filmde met zijn gsm onder de
rokken van onwetende vrou-
wen. Dat deed hij onder meer
in warenhuizen en in de win-

kel waar hij werkte. Zijn buur-
man vond de smartphone van
de vijftiger en zag daar hon-
derden grensoverschrijdende
videobestanden in. Daarna
stapte de buurman naar de po-
litie. Op de laptop van de vijf-
tiger ontdekte de politie bo-
vendien kinderpornografische
bestanden. De rokkengluurder
riskeert in totaal 38 maanden
cel. Het vonnis volgt op 21 no-
vember. ■ Foto Pexels

Hardleerse rokkengluurder riskeert 38 maanden cel
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